
Konferencja  dotycząca
współpracy  polsko-
amerykańskiej
Świętochłowice były wyjątkowo ważnym punktem na mapie wydarzeń
łączących  świat  biznesu  i  polityki.  W  poniedziałek  (14
września)  w  restauracji  „Gilera”  odbyła  się  konferencja
dedykowana świętochłowickim przedsiębiorcom z udziałem m.in.
Pawła  Jabłońskiego  –  Wiceministra  Spraw  Zagranicznych,  Ewy
Stachury – Pordzik – Wiceprezes Katowickiej Specjalnej Strefy
Ekonomicznej, Tomasza Zjawionego – Prezesa Regionalnej Izby
Gospodarczej w Katowicach oraz Aleksandra Fiszera – eksperta
ds. współpracy polsko-amerykańskiej.

Wspólnie  zastanawiano  się  nad  płaszczyznami  współpracy
gospodarczej  między  polskimi  i  amerykańskimi
przedsiębiorstwami.  Gospodarzem  spotkania  był  Prezydent
Świętochłowic – Daniel Beger.

Podsekretarz Stanu w MSZ – Paweł Jabłoński, podzielił się
swoją  wiedzą  dotyczącą  zawierania  umów  międzynarodowych  w
zakresie  zamówień  publicznych,  a  także  wskazał  płaszczyzny
ewentualnej  współpracy,  jaką  mogłyby  wykorzystać  polskie
przedsiębiorstwa.  Maria  Salzman,  przedstawiciel  doradców
Donalda Trumpa ds. Chin, przeanalizowała szanse wejścia na
rynek  amerykański  polskich  dostawców  w  świetle  procedur
bezpieczeństwa narodowego USA. Z kolei dobrymi praktykami w
zakresie  współpracy  polsko-amerykańskiej  podzielił  się
Aleksander  Fiszer,  Prezes  Klubu  Niezależnych  Stowarzyszeń
Twórców „MARCHOŁT” oraz Andrzej Matras, Dyrektor Finansowo-
Administracyjny w DEMARKO Sp. z o.o.

Spotkanie zakończyło się ciekawymi dyskusjami, podczas których
zarówno  zaproszeni  eksperci,  jak  i  licznie  przybyli
przedsiębiorcy aktywnie dzielili się sugestiami, które miejmy
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nadzieję pozwolą odważniej patrzeć na współpracę gospodarczą
między przedsiębiorstwami po dwóch stronach Atlantyku.

Źródło: UM Świętochłowice

Domki  fińskie  w  Piaśnikach
będą uratowane
We wtorek (12 lutego 2019) prezydent Daniel Beger spotkał się
z  mieszkańcami  domków  fińskich  w  Piaśnikach  i  przekazał
informację,  że  już  wkrótce  rozpoczną  się  remonty  tych
niezwykłych  budynków.

Miasto Świętochłowice podjęło szeroko rozumianą współpracę z
Górnośląsko-Zagłębiowską Metropolią oraz Wojewódzkim Funduszem
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  ramach  szeroko
zakrojonej akcji termomodernizacyjnej. W wyniku tej współpracy
jeszcze w tym roku rozpoczną się remonty budynków „domków
fińskich”.

–  To  jedna  z  tych  sytuacji,  w  których  okazuje  się,  że
konsekwentne starania o coś, co jest dla nas ważne, zawsze
przynoszą efekty – nawet jeśli trzeba na nie chwilę poczekać –
mówił Daniel Beger podczas spotkania z mieszkańcami.

W  planach  władze  miasta  mają  również  uporządkowanie
przestrzeni wokół domków. Dzięki podjętym działaniom zostanie
stworzona kolejna wizytówka miasta Świętochłowice i dzielnicy
Piaśniki.
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Umowa  na  remediację  stawu
Kalina podpisana
Na tę wiadomość mieszkańcy Świętochłowic czekali od wielu lat.
W  Urzędzie  Miejskim  podpisana  została  umowa  z  wykonawcą
remediacji stawu Kalina.

We  wtorek,  7  stycznia  2020  r.,  w  Urzędzie  Miejskim  w
Świętochłowicach  podpisano  umowę  z  wykonawcą  wyłonionym  w
drodze przetargu na realizację projektu pn.: „Poprawa, jakości
środowiska  miejskiego  Gminy  Świętochłowice  –  remediacja
terenów  zdegradowanych  i  zanieczyszczonych  w  rejonie  stawu
Kalina  wraz  z  przywróceniem  jego  biologicznej  aktywności”.
Kontrakt  realizowany  będzie  z  przez  polsko-francuskie
konsorcjum firm Menard Polska Sp. z o.o., REMEA Sp. z o.o.
oraz REMEA société par actions simplifiée a associé unique.

Umowę w imieniu Gminy Świętochłowice podpisał prezydent Daniel
Beger, a ze strony wykonawcy Norbert Kurek, Zastępca Dyrektora
Generalnego firmy Menard Polska Sp. z o.o, Członek Zarządu
REMEA Sp. z o.o.

– Rozbrojenie ekologicznej bomby, jaką jest staw Kalina, to
jeden  z  najważniejszych  celów,  które  wyznaczyłem  sobie  do
osiągnięcia jako prezydent Świętochłowic – mówi Daniel Beger,
Prezydent  Miasta.  –  Dzisiaj,  po  wielu  miesiącach  pracy,
przygotowań i rozmów, możemy oznajmić, że zrobiliśmy kolejny
duży  krok  w  kierunku  realizacji  tego  wyczekiwanego  przez
mieszkańców przedsięwzięcia – dodaje prezydent Beger.
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W  ramach  remediacji  stawu  Kalina,  w  pierwszej  kolejności
zabezpieczony  zostanie  przed  dalszą  emisją  emiter
zanieczyszczeń,  którym  jest  hałda  odpadów  poprodukcyjnych
zakładów chemicznych „Hajduki” z Chorzowa. Następnie usunięte
i zneutralizowane zostaną odpady zalegające na dnie stawu, co
umożliwi przywrócenie biologicznej aktywności w jego wodach.

– Na realizację umowy przewidziano 43 miesiące, a zadanie
podzielone zostało na dwa etapy. Pierwszy to faza projektowa,
ma zająć półtora roku – w tym czasie wykonawca zobowiązany
jest  uzyskać  m.  in.  pozwolenie  na  budowę  i  opracować
szczegółową  metodę  remediacji.  Drugi  etap  potrwa  2  lata
i obejmie prace remediacyjne oraz budowlane – mówi Norbert
Kurek, reprezentujący wykonawcę.

Jak podkreśla, w okolicach stawu powstanie miejsce rekreacji
dla mieszkańców. W ramach docelowego zagospodarowania terenu
utworzona będzie między innymi sztuczna wyspa wraz z trzema
groblami ze ścieżkami spacerowymi, plac zabaw oraz boisko ze
sztuczną  nawierzchnią.  Dodatkowo  teren  wokół  stawu  o
powierzchni ponad pięciu hektarów zostanie wyposażony w małą
architekturę krajobrazu, taką jak ławki, stoliki, kosze na



śmieci i latarnie.

–  Remediacja  terenów  zdegradowanych  i  zanieczyszczonych  w
rejonie  stawu  Kalina  to  jak  dotąd  największa  tego  typu
realizacja  w  Polsce.  Wykonanie  tak  skomplikowanego  zadania
będzie niestety wiązało się z okresowymi niedogodnościami dla
okolicznych  mieszkańców,  jednak  chciałbym  podkreślić,  że
kwestie  bezpieczeństwa  traktujemy  priorytetowo.  W  trakcie
prowadzonych  prac  przewidujemy  monitoring  zanieczyszczenia
powietrza, a działania potencjalnie najbardziej odczuwalne dla
mieszkańców zrealizujemy pod szczelnymi namiotami – wyjaśnia
Norbert  Kurek.  Miasto  Świętochłowice  planuje  natomiast
przeprowadzenie  przesiewowych,  które  pozwolą  monitorować  w
czasie  stan  zdrowia  mieszkańców  żyjących  w  bezpośrednim
sąsiedztwie stawu Kalina.

Wykonawca  zadeklarował  w  procedurze  przetargowej  wykonanie
przedmiotu  umowy  na  kwotę  60  620  550,00  zł.  Gmina  ma
zapewnione finansowanie realizacji projektu w ramach POIiŚ na
lata  2014-2020  na  podstawie  umowy  zawartej  z  Narodowym
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (w kwocie ok.



60  mln  zł),  a  także  ze  środków  będących  w  dyspozycji
Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  (prawie  10  mln
złotych). 

– Możliwość podpisania umowy z wykonawcą to efekt wielu wizyt
w  instytucjach  odpowiedzialnych  za  finansowanie  projektu  –
podkreśla Daniel Beger. – Jeszcze w 2019 roku udało się bowiem
podpisać  aneks  do  umowy  z  Narodowym  Funduszem  Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej, dzięki któremu wydłużono czas
na  zakończenie  inwestycji  do  30  września  2023  r.  Z  kolei
pojawienie się oferenta to w ocenie prezydenta Świętochłowic
efekt  nowego  podejścia  do  tematu  remediacji  stawu  Kalina,
którego  przykładem  jest  dialog  techniczny  ogłoszony  przed
postępowaniem po to, by wypracować technologię, która pozwoli
jednocześnie osiągnąć efekt ekologiczny i zamknąć projekt w
przeznaczonej na niego kwocie.

Zdjęcia dzięki uprzejmości Mateusza Janiszewskiego / źródło:
swietochlowice.pl

Problemy  Korei  przedstawione
na spotkaniu z władzami
We  wtorek,  5  listopada  br.,  odbyło  się  planowo  ostatnie
spotkanie w ramach jesiennego cyklu spotkań świętochłowiczan z
władzami miasta. Mieszkańcy przedstawili swoje problemy.

Podczas cyklu spotkań mieszkańcy mogą usłyszeć bezpośrednio o
planach władz miasta na dalszy rozwój miasta i dzielnicy.
Zapoznać  się  z  najbliższymi  inwestycjami,  które  zostaną
zrealizowane w ich najbliższej okolicy. W spotkaniu na osiedlu
Ustronie  (Korea)  uczestniczył  Prezydent  Daniel  Beger  wraz
zastępcami oraz przedstawiciel MPGL.
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Mieszkańców interesowały kwestie związane z remontami dróg,
wycinką drzew czy remontami chodników przed budynkami. Bardzo
wiele  czasu  zostało  poświęcone  wysypisku  śmieci,  którego
zapach przeszkadza wielu mieszkańcom tych okolic.

Zgodnie z planami miało to być ostatnie spotkanie w ramach
spotkań, jednak planowane jest kolejne z mieszkańcami Zgody
odnośnie remediacji stawu Kalina po podpisaniu umowy z nowym
wykonawcą. O szczegółach będziemy informować.  

Spotkajmy się w pracy – dzień
czwarty
Wojewoda  Śląski  Jarosław  Wieczorek  oraz  Prezydent
Świętochłowic Daniel Beger gościli 4 października w bytomskich
zakładach pracy w ramach akcji społecznej Spotkajmy się w
pracy realizowanej przez Centrum DZWONI.

Rano przy taśmie firmy zajmującej się produkcją tekturowych
opakowań  stanął  Jarosław  Wieczorek.  Podobnie  jak  wczoraj
prezydenta  Mariusza  Wołosza  na  stanowisku  pracy  wojewodę
instruował  pan  Andrzej,  pracownik  firmy  Waps-  Kart,  który
znalazł  zatrudnienie  dzięki  pomocy  Centrum  Doradztwa
Zawodowego i Wspierania Osób Niepełnosprawnych Intelektualnie.

Dodajmy,  że  to  pierwsza  w  Polsce  niepubliczna,  bezpłatna,
specjalistyczna  agencja  zatrudnienia  dla  osób  z
niepełnosprawnością  intelektualną.

Twarzą  tej  ważnej  i  potrzebnej  akcji  był  też  prezydent
Świętochłowic Daniel Beger, który odwiedził dziś bazę socjalno
–  techniczną  Miejskiego  Zarządu  Zieleni  i  Gospodarki
Komunalnej  przy  ul.  Tarnogórskiej,  gdzie  wspólnie  z
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pracownikami zatrudnionymi przy wsparciu bytomskiego centrum,
zajmował się pielęgnacją zieleni.

Śniadanie  biznesowe
Prezydenta z przedsiębiorcami
21 maja br. w restauracji Gilera w Świętochłowicach odbyło się
pierwsze  Śniadanie  Biznesowe  Prezydenta  Miasta  z
przedsiębiorcami,  którego  tematem  przewodnim  była  skuteczna
współpraca  biznesu  i  samorządu  oraz  zmiany  w  polityce
społeczno-gospodarczej  miasta.

W śniadaniu wzięły udział władze miasta, przedstawiciele Rady
Biznesu,  przedsiębiorcy,  przedstawiciele  organów  samorządu
gospodarczego  i  członkowie  organizacji  pozarządowych.
Spotkanie  otworzył  Prezydent  Miasta  Świętochłowice,  Daniel
Beger,  zachęcając  zebranych  gości  do  tworzenia  relacji
społecznych i gospodarczych w mieście. Następnie głos zabrał
Wiceprezydent Sławomir Pośpiech i Pełnomocnik Prezydenta ds.
Rozwoju  Gospodarczego,  Adam  Trzebinczyk,  który  przedstawił
działania probiznesowe podjęte przez władze.

Kolejnym  punktem  wydarzenia  było  seminarium  informacyjne,
podczas  którego  przedstawiciel  Centrum  Przedsiębiorczości  w
Chorzowie przekazał informacje nt. wsparcia kierowanego dla
biznesu i inicjatyw tworzonych w celu rozwoju firm rodzinnych,
a  reprezentanci  Regionalnej  Izby  Gospodarczej  w  Katowicach
opowiedzieli o działaniach podejmowanych z myślą o małych i
średnich przedsiębiorstwach.

W  dalszej  części  spotkania  uczestnicy  mieli  możliwość
nawiązywania  kontaktów  i  rozmów  w  kuluarach.
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Radni  Rady  Miejskiej
uchwalili  Program
Postępowania Naprawczego
Podczas nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Świętochłowicach,
radni uchwalili Program Postępowania Naprawczego, do którego
przygotowania wezwała Regionalna Izba Obrachunkowa.

Nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej została zwołana na 3 dni
przed ostatecznym terminem, który Gmina Świętochłowice miała
na  przygotowanie  i  uchwalenie  Programu  Postępowania
Naprawczego.

Mimo  trwającego  długiego  majowego  weekendu,  w  sesji
uczestniczyło 11 radnych – minimalna liczba radnych niezbędna
do przeprowadzenia obrad i podejmowania wiążących decyzji.  Za
przyjęciem  programu  głosowali  wszyscy  obecni  na  sali
radni:  Marcin  Bawej,  Agnieszka  Beger,  Jadwiga  Garbaciok,
Tomasz Grudniok, Adam Jankowiak, Jacek Kamiński, Rafał Łataś,
Dawid  Malcherek,  Zbigniew  Nowak,  Artur  Pawłowski,  Bożena
Wojciechowska-Zbylut.

– Swoją obecnością radni udowodnili, że zależy im na rozwoju
naszego miasta – mówi Daniel Beger, Prezydent Miasta.

–  Przyjęcie  Programu  Postępowania  Naprawczego  to  decyzja
drużyny osób odpowiedzialnych, która nie boi się odważnych
decyzji. To ważne, bo jesteśmy przedstawicielami mieszkańców –
osób, które swoimi głosami wybrały nas do pełnienia funkcji
prezydenta i radnych. Dzięki uchwaleniu programu naprawczego
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będziemy  mieć  realny  wpływ  na  to,  co  wydarzy  się  w
Świętochłowicach  w  najbliższym  czasie  –  dodaje  prezydent
Beger.

Przyjęty  przez  radnych  program  obejmuje  wyważony  zakres
oszczędności,  przede  wszystkim  daje  możliwość  pozyskania
środków  z  Ministerstwa  Finansów.  Dzięki  temu  wsparciu  nie
tylko ustabilizowana zostanie sytuacja finansowa miasta, ale
także  możliwy  będzie  jego  dalszy  rozwój  dzięki  dobrej
strategii  obejmującej  inwestycje  infrastrukturalne.

W  Programie  Postępowania  Naprawczego,  który  przyjęli  w
czwartek  radni  zaszło  kilka  zmian  względem  projektu
przedstawionego  radnym  podczas  sesji  w  poniedziałek  29
kwietnia.

Nowy  program  zakłada  likwidację  jednego  stanowiska
wiceprezydenta,  zmniejszenie  diet  radnych  o  10%
oraz zmniejszenie budżetu celowego o 150 tys. zł. Ponadto z
wykazu  przedsięwzięć  oszczędnościowych  (załącznik  nr  3  do
Programu Postępowania Naprawczego) wycofane zostały działania:

Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Świętochłowicach  –
likwidacja  dwóch  stanowisk  pracy  w  Ośrodku  Wsparcia
Rodzin „Tęcza”
Ośrodek Pomocy Społecznej w Świętochłowicach – zlecenie
zakupu posiłków w ramach programu „Posiłek w szkole i w
domu” i w związku z tym zlikwidowanie 2 etatów pracy.

Teraz  Program  Postępowania  Naprawczego  musi  zostać
zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obracunkową w Katowicach. 
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